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PSM-IniciativaVerds: "les mesures del govern espanyol són
pròpies de la dreta i van contra els interessos de Balears"
 

La coalició PSM-Iniciativa-Verds ha criticat avui el paquet de mesures econòmiques del govern espanyol, que inclouen el
canvi de model de gestió aeroportuària (amb la privatització parcial d'AENA i d'aeroports com el de Barajas i el Prat), així
com la supressió de les ajudes de 426 € als aturats de llarga durada, entre d'altres.

El secretari general del PSM-EN i candidat a la presidència del govern, Biel Barceló, ha denunciat el "nou gir cap a polítiques
neoliberals pròpies de la dreta" del govern Zapatero, que "torna a actuar contra els interessos de les Illes Balears". Barceló ha
considerat "inacceptable" la proposta de nou model de gestió aeroportuària, sobretot després d'haver mantingut durant dos
anys converses amb els governs autonòmics per negociar la descentralització d'AENA. "El model proposat va cap a la
privatització i no cap a la descentralització, i no el podem acceptar"

Barceló ha ressaltat la importància que té per a la nostra economia el fet de gestionar els aeroports de Balears des de les
nostres illes, i ha afirmat que la coalició d'esquerra nacionalista i ecologista exigirà a partir d'ara la gestió completa dels
aeroports: "s'han d'acabar les propostes tebes, hem d'exigir ja la gestió dels nostres aeroports". Barceló ha avançat que el grup
parlamentari del BLOC-PSM-Verds presentarà una iniciativa en el Parlament en aquest sentit. A més, ha recordat que
l'espanyol és "l'únic estat occidental amb una xarxa d'aeroports de gestió centralitzada, un model més propi dels països en
vies de desenvolupament".

Per la seva banda, el coordinador d'IniciativaVerds, David Abril, ha criticat la supressió de les ajudes de 426 € als aturats de
llarga durada com una passa més en el desmantellament de l'estat del benestar, i ha emfasitzat que, més enllà d'aquestes
propostes regressives, "no hi ha cap alternativa per fomentar l'ocupació". Abril ha demanat una rectificació al govern de
Zapatero i ha avançat que la coalició donarà suport a les mobilitzacions sindicals de protesta.

Finalment, el senador nacionalista per Balears, Pere Sampol, ha criticat la supressió de les quotes obligatòries a les cambres
de comerç, i ha defensat el paper d'aquestes entitats de dret públic en el foment de l'exportació dels nostres productes. Sampol
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ha afirmat: "estam davant un atac brutal a allò públic, que implica un retrocés de més de 20 anys. Mai, en nom de l'esquerra,
s'havia fet tant de mal a l'esquerra".
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El PSM-EN treballa perquè el camí Vell de Pollença a Lluc
estigui obert al febrer
 

  

En el ple de la institució insular celebrat aquest dijous, s’aprovà la incorporació a l’inventari de béns i drets del Consell de
Mallorca els plànols del traçat original de l’antic sender, elaborats l’any 1915. Amb aquesta passa, l’obertura del camí Vell
de Lluc està més a prop.

Aquesta decisió s’ha dut al plenari gràcies a la pressió que ha exercit el PSM-EN dins la institució per tal d’aconseguir
passes decisives que permetin reobrir el camí en els propers mesos, marcant com a fita de la reivindicació històrica el proper
febrer. El passat novembre, de fet, es va produir una reunió interdepartamental, convocada pel departament que lidera
Caterina Amengual, per tal d’unificar esforços dirigits en aquesta direcció.

Ara és el torn d’aquest departament insular de Medi Ambient qui ha d’elaborar un informe complet de la carretera per
detectar on es produeixen discrepàncies entre el traçat real i el que consta en el plànol original de 1915, i solucionar-les amb
la finalitat d’obrir la carretera al pas lliure de caminants.L'obertura definitiva de les barreres es podria materialitzar el proper
mes de febrer.
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El PSM vol ampliar l’accés lliure al camí de Ternelles
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista reivindica un canvi en la regulació dels accessos al camí de Ternelles, el que dóna accés a Cala
Castell i al Castell del Rei, que suposa la modificació de l’acord de la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme
i Patrimoni Històric del Consell de Mallorca. Un acord adoptat el mes d’agost de 2006 i en el qual es fixa una afluència
màxima de vint persones per dia. 

 

El portaveu de l’agruapció del PSM de Pollença, Tomeu Cifre, i el secretari d’organització del partit, Xaiver Bacigalupe han
registrat a l’administració insular un escrit on sol·liciten a la comissió una revisió urgent d’aquell acord, signat l’agost del
2006 en què es fixa un accés màxim de 20 persones per dia. 

 

Aquesta regulació, innecessàriament estricta -més fins i tot que les propostes fetes en el seu dia per a les associacions
ecologistes-, no atén a motivacions concretes i específiques de protecció de l’espai, i en canvi entra en contradicció amb el
catàleg municipal que l’Ajuntament de Pollença va aprovar el passat setembre de 2008, pel qual es considera el camí de
Ternelles de titularitat pública.

 

El PSM considera que aquesta ampliació del nombre màxim de visitants diaris va en la línia de respectar el domini públic
damunt els camins i de fer accessible el nostre territori tant als excursionistes locals com als que exerceixen aquest esport
com a turistes gaudint d'una oferta que fa la nostra illa especialment atractiva en la temporada baixa.
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Pere Sampol presenta esmenes als PGE per corregir el
finançament de Balears
 

  

El senador nacionalista Pere Sampol ha registrat a la Cambra Alta les esmenes que han de permetre millorar l’actual sistema
de repartiment de la riquesa l’estat espanyol i per tant facilitar que les Illes Balears puguin gestionar el seus propis recursos.
Però, el paquet d’esmenes també inclou convenis amb l’administració espanyola en matèria de defensa i promoció de la
cultura i el patrimoni, alguns d’ells ja compromesos com el del Castell d’Alaró i Can Prunera.

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, ha comparegut junt amb en Sampol per reclamar precisament que en
moments de crisi econòmica “és més necessari que mai disposar dels nostres recursos i pal·liar el greuge comparatiu de
Balears amb la resta de comunitats pel que fa al finançament”.

En aquest sentit, Sampol ha insistit en la urgència d’equiparar l’actual finançament amb la mitjana estatal. I un instrument
per aconseguir-ho és a través de la inclusió de Balears dins el Fons de Compensació Interterritorial, ja que el nou sistema de
finançament de les autonomies, aprovat recentment, no ho contempla. “La davallada de la renda per càpita balears és molt
greu i es deu principalment a l’escassa despesa pública en els darrers 30 any. És just i urgent estar dins el fons”.

A més, “amb l’objectiu de sanejar els comptes de la comunitat de 2011”, Sampol presenta una esmena perquè l’aportació de
les Illes Balears al Fons de Suficiència per aquest proper any quedi en suspensió fins el 2012, ja que no serà fins llavors que
es podran avaluar els els suposats beneficis del nou sistema de finançament autonòmic no es podran avaluar fins la primera
liquidació del 2012.

D’altra banda, el senador nacionalista ha registrat una sèrie d’esmenes dirigides a estrènyer i ampliar convenis de
finançament en matèria de cultura i patrimoni. “Proposem a l’Estat que col·labori a través de programes específics com el
lingüístic, ja que Balears és una de les comunitats on més ha crescut la immigració, i la integració lingüística esdevé, per tant,
prioritària”.

A més, Sampol ha recordat que té el compromís explícit de la Ministra de Cultura per aprovar en el tràmit que ara s’inicia al
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Senat les esmenes que permetran ampliar les subvencions amb la Fundació Can Prunera i la col·laboració amb la Fundació
del Castell d’Alaró. Entre aquestes, també cal remarcar les peticions pel que fa a la continuació de les obres del Museu de
Mallorca, la rehabilitació de les Torres del Temple i del Baluard del Príncep a Palma.
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El PSM-EN valora positivament l'ascens del catalanisme polític a
Catalunya
 

El PSM-Entesa Nacionalista ha felicitat avui a Convergència i Unió (CiU) per la victòria aconseguida a les eleccions al
Parlament de Catalunya, celebrades ahir. El secretari general dels nacionalistes, Biel Barceló, ha traslladat l'enhorabona al
futur president de Catalunya, Artur Mas. Barceló ha afirmat que "el poble de Catalunya, en un moment difícil de crisi en la
seva relació amb l'Estat espanyol i de crisi econòmica i social, ha confiat en el lideratge d'un partit catalanista i nacionalista.
Els catalans han considerat que CiU és l'opció que millor pot defensar els interessos dels ciutadans de Catalunya".

Barceló també ha recordat que "la proposta estrella de CiU ha estat el concert econòmic: la sobirania fiscal perquè Catalunya
disposi de les eines fiscals per poder fer front a la crisi". I ha afegit que "des de les Illes Balears hem de seguir atentament
com gestionarà el nou govern d'Artur Mas aquesta reivindicació, perquè som la comunitat autònoma pitjor finançada, i ens
interessa molt un escenari en què es puguin plantejar millores en el sistema".

El líder nacionalista també ha valorat positivament l'ascens del catalanisme polític i el sobiranisme, que suma 76 diputats (els
de CiU, els d'ERC i els de Solidaritat) front als 69 diputats de la legislatura passada. També ha saludat la irrupció de
Solidaritat, "una nova força política netament independentista".

Com a dada negativa, el líder del PSM-EN ha constatat el gir a la dreta del Parlament de Catalunya i el descens del el suport
als partits d'esquerres (sobretot PSC i ERC). Tot i això, ha destacat que ICV és el partit del Govern d'esquerres que més
aguanta: "ICV és el partit que més ha reivindicat les polítiques socials progressistes per fer front a la crisi", ha dit Barceló.

Finalment, ha apuntat que el PP, tot i que creix, "continua tenint un paper perifèric en el mapa polític català". i ha negat que
els resultats de les eleccions catalanes es puguin extrapolar al nostre país: "la CiU d'Artur Mas no té res a veure amb el PP de
José Ramón Bauzá: les realitats polítiques de Catalunya i de les Illes Balears no són comparables".
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Els grups municipals del PP desautoritzen la deriva lingüística de
Bauzà
 

  

D’ençà que el president del PP José Ramon Bauzá va anunciar la intenció d’arribar al Govern i suprimir el Decret de Mínims
i qüestionar la Llei de Normalització Lingüística, els regidors del PSM han presentat als seus respectius ajuntaments mocions
en defensa de l’ús i la unitat de la llengua catalana a les Illes Balears. En tots aquests, el balanç posa en evidència com els
regidors municipals del PP han desautoritzat al seu líder a la vagada que han mostrat una major responsabilitat assumint la
unitat de la llengua i evitant fer-ne un motiu de confrontació social i política.

Concretament, s’ha presentat a nou consistoris de Mallorca: Inca, Pollença, Sa Pobla, Lloseta, Búger, Mancor de la Vall,
Porreres, Alaró, Marratxí i Llubí. Dels sis primers, tots els regidors, inclosos els dels grups municipals del PP, han votat a
favor, i per tant s’han aprovat per unanimitat. En el cas de Porreres la moció també ha sortit endavant però amb l’abstenció
dels regidors populars, mentre a Alaró s’ha produït una votació peculiar, ja que quatre regidors del PP han votat a favor,
mentre un s’ha mantingut en l’abstenció. En qualsevol cas, tan sols en dos municipis, Llubí i Marratxí, els regidors populars
han votat en contra.

D’aquesta manera es demostra la perillosa contradicció que es produeix entre les decisions dels grups municipals del Partit
Popular i les directrius que intenta marcar el líder del partit a les illes, José Ramon Bauzá. A més, el PSM lamenta la falta de
responsabilitat del també batle de Marratxí, qui en el darrer ple municipal celebrat ahir va proposar una esmena a la moció
per substituir la paraula català per “les modalitats insulars”.

En aquest sentit, el PSM es mostra preocupat per la deriva ultradretana del president conservador i les incongruències que
obliga a materialitzar als seus regidors, que al cap i a la fi mostren un major coneixement de la realitat lingüística i un major
sentit de la responsabilitat que el propi líder polític.

Amb tot, el PSM afirma que en les properes setmanes els regidors nacionalistes seguiran presentant i defensant les mocions
als seus ajuntaments, entre ells Manacor, per seguir protegint la unitat de la llengua i la seva promoció com a instrument
imprescindible en la construcció del consens social i polític, així com la igualtat lingüística real del català i la plena
normalització de la llengua pròpia. 
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El Consell posa en marxa el nou Pla d’Acolliment Lingüístic i
Cultural
 

  

El conseller de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca, Joan Font, i la directora insular de Política Lingüística, Rosa
Barceló, han presentat avui el nou Programa d’Acolliment Lingüístic i Cultural, que es durà a terme des d’ara i fins al final
de 2011.

El projecte funcionarà mitjançant un equip de dinamitzadors que analitzaran la situació de diversos municipis de Mallorca i hi
realitzaran activitats de foment de l’ús de la llengua catalana entre els col·lectius de nouvinguts i la població autòctona, amb
l’objectiu de promoure la cohesió social, i que estaran sota la direcció tècnica del Servei de Normalització Lingüística del
Consell de Mallorca.

Els objectius del PALC són, segons ha explicat Joan Font, «promoure la integració dels col·lectius de nouvinguts i residents
estrangers, facilitar-los les eines i els recursos necessaris per a la integració en el municipi; donar suport a les iniciatives
municipals noves —i potenciar les que ja hi ha— que incideixin en aquests col·lectius, adaptant-les als objectius del Programa;
fomentar la relació entre els col·lectius de nouvinguts i la població que els acull; organitzar activitats específiques que
promoguin la integració lingüística i la cohesió social entre aquests col·lectius i difondre les activitats i els materials que
proposi el Servei de Normalització Lingüística relacionats amb els objectius del Programa».

L’equip de dinamitzadors haurà d’intervenir en vuit municipis en funció de les prioritats i els diagnòstics d’intervenció
establerts a les bases de la convocatòria a la qual es poden acollir els ajuntaments de Mallorca —el termini de presentació de
sol·licituds acaba el proper dia 20 de desembre de 2010—, segons les línies que s’especifiquen al dossier adjunt i que s’han
establert en funció de la població i el percentatge de nouvinguts.

Per a aquestes tres línies, i segons les característiques de cada municipi, s’ha dissenyat una tipologia d’intervenció que
preveu dues fases. Una primera on es dissenya el pla, que tindrà com a objectiu i base l’anàlisi i el disseny d’un pla
d’intervenció per a la població nouvinguda i la població d’acollida dels municipis. I en segon lloc, la intervenció directa, que
tindrà com a objectiu el treball amb els col·lectius de nouvinguts i la població d’acollida dels municipis, i que es basarà en el
pla de feina elaborat i dissenyat en la fase anterior.

El Programa d’Acolliment Lingüístic i Cultural (PALC) que enguany es posa en marxa esdevé, segons ha subratllat Rosa
Barceló, la culminació del Projecte d’Acolliment Lingüístic iniciat el 2008. Aquest projecte pilot es desenvolupà a Sant
Llorenç i sa Pobla durant el 2008, i l’any següent, el 2009, tingué continuïtat. També l’any passat es va reforçar el projecte
amb l’organització de les primeres Jornades per a Professionals de l’Acollida de Persones Nouvingudes.

«El Programa d’Acolliment implicarà vuit municipis de Mallorca en el procés d’acollida de col·lectius nouvinguts, i aquest
esforç s’ha de valorar, perquè mai no s’ha posat en marxa a la nostra illa un programa amb aquestes característiques ni amb
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aquest abast», ha dit Rosa Barceló.
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El Parlament inicia els tràmits, a petició del PSM-Iniciativaverds,
per recuperar els doblers del cànon digital
 

  

La coalició PSM-Iniciativaverds està liderant la reivindicació necessària per exigir el retorn dels doblers que les institucions,
tant Parlament, com el Consell de Mallorca i els ajuntaments han hagut de pagar des de l’aplicació de l’anomenat cànon
digital.

Aquesta setmana s’ha produït dos fets significatius en aquest sentit. En primer lloc, la mesa del Parlament ha iniciat els
tràmits per recuperar aquests doblers després que s’aprovés la Proposició No de Llei del BLOC que es va aprovar aquest
passat 3 de novembre. A proposta d’Eduard Riudavets, del PSM, s’ha donat el vistiplau per emprendre les accions
necessàries per tal d’exigir que el Govern deixi de pagar aquest cànon i es retornin totes les quantitats desemborsades fins el
moment.  

D’altra banda, el ple del Consell de Mallorca ha aprovat aquest dijous una moció a proposta del BLOC amb el mateix
objectiu. Els consellers de forma unànime han donat el seu vota favorable.

Tot això, després que el Tribunal de Justícia de la Unió Europea dictés una sentència en la qual es considerava il·legal el
pagament d’aquest cànon digital per part de les institucions, administracions públiques, entitats i empreses. Un fet que s’ha
convertit en un precedent molt important perquè evidencia les reclamacions i reivindicacions fetes des de la coalició des de
l’aplicació d’aquest cànon al considerar-lo erroni.

Tant el PSM com Iniciativaverds rebutgen aquesta fórmula d’equivocada perquè s’aplica de forma indiscriminada i ha
suposat un augment exponencials dels preus dels aparells electrònics i els suports digitals.

 

page 11 / 23



NÃºmero 33: Divendres, 03 de Desembre de 2010

Rafel Sedano: “L'oferta turística complementària de Calvià
necessita urgentment un pla de rescat” 
 

  

Rafel Sedano, candidat a batle del PSM-EN, opina que és urgent una reacció institucional per mirar d’aportar solucions al
progressiu tancament i traspassos de negocis que hi ha al municipi. D'aquesta manera critica durament l'actitud passiva que
demostra tenir l’ajuntament de Calvià, en un moment en què l’oferta complementària de bars, restaurants, sales de festa i el
sector del taxi pateixen greument els efectes de la crisi econòmica.

El PSM-EN considera que l’Ajuntament de Calvià hauria de constituir una comissió municipal, una mesa de negociació
permanent, integrada per representants institucionals i per representants dels diversos sectors afectats per la crisi econòmica.
Tot amb l’objectiu d’elaborar propostes resolutives, la primera de les quals hauria de ser la d’impulsar una regulació
restrictiva del “tot inclòs”, un producte turístic hoteler cada vegada està més estès. “S'han de reduir els efectes que aquesta
xacra provoca entre bars, restaurants, sales de festa i els sector del taxi”. 

Aquesta comissió municipal hauria de treballar altres temes vinculats, directament o indirecta, amb aquests sectors que són
els més afectats per la crisi, com l’entorn mediambiental, els serveis públics municipals, el transport discrecional, una
organització específica de l’oferta turística del municipi a les fires internacionals, promocions turístiques específiques de
caràcter estatal. També hauria d'incloure l'oferta cultural de caràcter local,  l’explotació turística de la finca pública de
Galatzó, o com pot ser la promoció de programes que incentivin la gestió ambiental a les empreses turístiques. Entre d'altres
propostes, Sedano aposta per aquesta última perquè “amb la creació d’una certificació de qualitat ambiental es
promocionaria una oferta diferenciada a la recerca de l’excel·lència turística”.

El sector turístic complementari està patint molt a causa de la caiguda continuada de la facturació temporada rere temporada.
Una  circumstància que provoca una crisi sense precedents entre l’oferta turística complementària. En aquest sentit, el sector
hoteler en té una part de responsabilitat, tant pel fet de provocar, amb connivència dels operadors, la contractació de paquets
turístics amb clients que tenen poc poder adquisitiu, com pel fet d’incrementar l’oferta anomenada “tot inclòs”.

Però, mentre tot això succeeix, el batle Carlos Delgado està “instal·lat en la ciri econòmica a l'espera que li doni un bon
resultat al PP, i manté desactivada la maquinària municipal i deixa l'economia en mas del mercat. D'aquesta manera està
renunciant a la capacitat d'intervenir i donar una mà a les empreses a través de l'impuls de projectes i iniciatives”.
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La conselleria insular de Cultura celebra el reconeixement
internacional de la Sibil·la a Madrid
 

El conseller insular de Cultura i Patrimoni, Joan Font, ha participat aquest dijous en un acte a la capital espanyola per celebrar la declaració de

Patrimoni Immaterial de la Humanitat de la Sibil·la, junt amb la president del Consell de Mallorca, Francina Armengol.

Durant l’acte, els Blauets de Lluc han representat el cant de la Sibil·la davant autoritats i convidats, ja que cada un dels béns culturals immaterials

que han estat inclosos a les llistes de la Unesco durant la darrera reunió a Nairobi, ha estat representat durant aquest acte. 

L’acte a Madrid, l’han presidit la ministra de Cultura, Ángeles González Sinde, i Rosa Aguilar, ministra de Medi Ambient Rural i Marí. A més, hi
han assistit els consellers de Cultura de les comunitats autònomes implicades en aquesta celebració (Extremadura, Múrcia, Andalusia, Castella i
Lleó, les Illes Balears i Catalunya), i diversos representants d’institucions mallorquines, entre els quals, la portaveu del grup polític del Bloc al

Consell, Joana Lluïsa Mascaró.

El conseller de Cultura i Patrimoni, Joan Font, ha recalcat que “el veritable mèrit del reconeixement internacional que ha atorgat la UNESCO al

cant de la Sibil·la, és del poble de Mallorca, que l’ha mantingut com aquesta representació medieval al llarg dels segles, malgrat les dificultats”.

Així mateix, Joan Font ha explicat que “el fet que la Unesco hagi reconegut el cant de la Sibil·la com una manifestació cultural immaterial única i
singular, ha de fer que el poble de Mallorca valori amb tota la seva dimensió el nostre patrimoni cultural, perquè només d’aquesta manera, podrem

ser exigents amb la seva conservació”.

Finalment, el conseller de Cultura i Patrimoni ha avançat que el Departament de Cultura i Patrimoni dedicarà una part important dels seus
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esforços a difondre el cant de la Sibil·la, ara que s’acosta Nadal, perquè tothom en conegui l’origen i el text apocalíptic que es pot sentir cada nit de
matines, també per fomentar la recerca de documentació i materials entorn del cant medieval, i perquè es puguin fer més estudis i investigacions

sobre el tema.
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El Consell insular de Cultura ret homenatge a José Antonio
Labordeta
 

 

El  director insular de Cultura, Maties Garcias, acompanyat d’Ana labordeta  i Carmen Peire, van presentar dimarts al capvespre
l’acte «Cant a la  llibertat», en homenatge al cantautor, intel•lectual, i polític de  Saragossa. A l’endemà, el dia 1 de desembre, es va
dur a terme l’acte  organitzat pel Direcció insular de Cultura en homenatge a José Antonio  Labordeta, recentment desaparegut, que

en vida fou conegut i valorat per  les múltiples disciplines que va arribar a desenvolupar.

 

Labordeta  fou un dels majors exponents de la cançó d’autor espanyola, també fou  conegut com a escriptor (en prosa i en vers) i
com a intel•lectual i  polític. Exercí també de professor, tot i que gran part de la seva fama  li arribà quan acceptà fer de guionista i

presentador a Televisió  Espanyola, i en concret en el programa Un país en la mochila, molt conegut i seguit a la seva època.

 

José  Antonio Labordeta compta en el seu haver amb una amplia discografia,  amb una important bibliografia, i al llarg de la seva
vida, la seva  tasca fou reconeguda amb nombrosos guardons i medalles. Al març del 2010  fou investit Doctor Honoris Causa per la

Universitat de Saragossa.
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Per  tal de recordar, doncs, la figura i la persona de José Antonio  Labordeta, el Departament de Cultura i Patrimoni ha organitzat 
l’esmentat acte, que comptà amb la intervenció d’Ana Labordeta, la major  de les seves filles, que parlà de la faceta «més humana i

quotidiana»  de José Antonio Labordeta.

 

La  intervenció de Carmen Peire, qui fou la seva manager durant més de vint  anys, i que explicà la faceta del Labordeta músic i
cantautor,  escriptor i intel·lectual; i finalment, Joan Mayol, parlà del Labordeta  aventurer, el Labordeta interessat per conèixer un

país divers, els seus  costums, i el seu poble. Tancà l’acte, l’artista saragossana Carmen  París, acompanyada del piano.

 

Maties  Garcias va declarar durant la presentació, que «el Departament de  Cultura i Patrimoni vol recordar la integritat del
personatge: el  professor, l’escriptor, el cantant i el polític, tots ells caires d’una  mateixa personalitat compromesa per la cultura i

la democràcia».
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Els JEN rebutgen la Constitució Espanyola i l'envien de tornada
a Espanya
 

  

Membres dels JEN-PSM s'han congregat avui al matí davant la seu de la Delegació del Govern per a expressar el seu rebuig a la Constitució
espanyola perquè, segons les paraules del seu portaveu, Lluís Apesteguia, “sorgí de la il·legalitat feixista; s'escrigué sota la tutela de
l'Església, l'exèrcit i els franquistes reciclats; coarta la llibertat del nostre poble i l'esquartera, a més de perpetuar una institució de l'antic règim
com és la monarquia”. Segons Apesteguia, la Constitució espanyola està mancada de legitimitat “perquè tot i ser refrendada pels ciutadans,

ho va ser en un clima de por, quasi com un xantatge: era o això o tornar al franquisme”.

Els joves independentistes han enviat per correus una còpia de la constitució amb destinatari “Espanya”; “és la seva constitució, els l'enviam

i se la poden quedar”, ha afegit Apesteguia.

Així mateix, els JEN-PSM han presentat la campanya “Fes la teva constitució!”, que consistirà en recollir les aportacions de la gent per a
redactar la futura constitució dels Països Catalans. “Aquesta nova constitució ha de partir de la voluntat del poble, i no de la ressignació, com
l'altra. Ha de néixer de la il·lusió, i no de la por. Ha de ser refrendada des de la llibertat, i no des de la imposició. Ha de sorgir del somni”, ha

defensat el portaveu dels JEN, tot convidant a la ciutadania a entrar a http://feslatevaconstitucio.blogspot.com i dir la seva.

 

page 17 / 23

http://feslatevaconstitucio.blogspot.com/


NÃºmero 33: Divendres, 03 de Desembre de 2010

EL PSM mostra el suport a les persones infectades per la sida
 

 

El secretari general del PSM ha assistit a la lectura del manifest de la Taula per la Sida que s'ha realitzat a la Plaça Espanya
de Palma i ha visitat el punt d'informació que han organitzat les entitats que formen part de la Taula: Alas, Ben Amics, Escola
de Sida, Creu Roja Joventut, CJIB, Metges del Món i Siloé.

 

A la cita també hi ha acudit la vicesecretària del PSM, Joana Lluïsa Mascaró, així com el conseller de Salut, Vicenç Thomàs i
la consellera d'Afers Social, Fina Santiago. Tots per donar suport a la campanya “Estima't. Fes-te la prova. Usa el
preservatiu” i incidir en la necessitat de la detecció precoç de la infecció i l'us del preservatiu en les relacions sexuals per tal
d'evitar la transmissió del VIH.

 

Segons les dades facilitades per la conselleria de Salut, l'any passat es van detectar 149 casos nous diagnòstics de VIH a les
illes, i en el primer semestre de 2010 fins a 30 casos nous. En total, i des del 2003, els casos acumulats de transmissions del
virus sumen fins a 1.023. Ara bé, en el 80% d'aquest total, la transmissió va ser per via sexual.

Però, pel que fa a les persones que ja han desenvolupat el virus, el nombre acumulat de casos de sida augmenta fins a 2.438.
Amb tot, la conselleria ha registrat una reducció del nombre de persones que han desenvolupat la sida fins a mantenir-se en
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una situació estable.
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'Processos democràtics'
 

Aquests dies he llegit als mitjans, a més de les cròniques de les jornades del grup Blanquerna, altres articles de diferents comunicadors on es resalten la
demanda per part "la gent" en relació a la necessitat d'unitat dels partits representants de l'esquerra nacionalista. No entraré en l'oportunitat d'aquesta unitat,

atès que la meva posició és sobradament coneguda a favor de la unitat entorn al PSM i defugir d'altres tipus d'unitats.

El  què sí m'interessa és reflexionar sobre els processos democràtics a  l'hora de prendre decisions, atès que no només la premsa dóna  importància a les
manifestacions a favor de la unitat en aquestes  jornades, sinó que també amics meus m'han traslladat aquesta idea, la  necessitat de confluència del partits de

l'esquerra nacionalista.

A   mitjans de l'any 2009 la direcció del PSM va engegar un procés de   consultes: es varen fer trobades de direcció amb les bases del partit,   reunions amb
agrupacions, es va convocar el Consell de Direcció   Política, es va celebrar una Assemblea i els acords adoptats es varen   ratificar en un Congrés (a més de
multitid de Comissions Executives,   comissions sectorials, comissions territorials, comissions   programàtiques i Comissions Permanents). Tot aquest procés

va anar   acompanyat de documents, d'esmenes, de conciliació d'esmenes, de debats,   de resolucions i de documents finals.

El    procés va tenir calendari, va ésser convocat convenientment i va  ésser   obert a simpatitzants, amics, veinats, a la família natural, a  la   família política,

a les parelles noves i a les velles, en  definitiva a   tothom que amb un mínim de lleialtat volia dir la seva.
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Va    ser un procés obert i ampli, participatiu, ple de reflexions    compartides, que va portar uns acords plenament democràtics i    representatius. Pensau que

el PSM és el partit de l'esquerra    nacionalista a Mallorca amb més militància, història i representació.

Bé, resulta que hi ha persones, amb tota la bona voluntat, que    entenen   que encara els partits han de reflexionar sobre aquesta unitat    i han   d'escoltar "la

gent que demana unitat".  I consideren que hi  ha   motius   per replantejar els acords del PSM.

Pens        que els partits han d'ésser reperesentatius de la societat, i molt        especialment dels sectors que diuen defensar. En aquest sentit, el        procés
democràtic desenvolupat pel PSM és un exemple clar d'un  partit       que escolta la gent, la gent en el seu significat més  ample, i no  hi      veig cap raó per

tornar a replantejar res.

Les        veus que manifesten aquesta necessitat de reflexió són ben        respectables, interessants, enriquidores, sàvies, intel·ligents, en        definitiva veus
que han d'ésser també escoltades i en la mesura d'allò        possible incorporades al projecte del PSM, però en cap cas ens  hem  de      confondre i prendre
aquestes manifestacions com la posició  de  "la      gent".  La gent del PSM ja s'ha manifestat democràticament,   després  d'un     llarg i intens procés de
reflexió, i atès que   constitueixen el  gruix     del del nacionalisme, sembla el més acurat   escoltar-la i  prendre els     seus acords com els més adequats pel  
futur del  nacionalisme. I ho  dic    sincerament, encara que les meves   posicions  vàren ésser  derrotades    àmpliament. No hem de tenir por  de  la 

democràcia. El què  més por em fa    són aquells que diuen haver    descobert el camí, aquells  que diuen haver    vist la llum...  Aquests   em fan tremolar.
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'Pressupostos prorrogats'
 

  

Els terratrèmols de Grècia, Irlanda o les mesures liberals de Cameron, amb la reducció de 500.000 funcionaris (aviat és dit)
no ens són alienes, i, tanmateix, no sembla que en siguem prou conscients. Aquí, els ingressos han caigut dràsticament i
augmenten les despeses financeres, per pagar fastos de l’anterior legislatura i per contenir els efectes de la crisi. Mentre el
finançament estatal segueix essent nefast.

Amb aquest panorama, els pressupostos per a 2011 seran tristos i obliguen a retalls. El Govern, amb un marge molt limitat
per afectar el sistema global, ha aplicat un pla d’austeritat, però, per blindar la despesa social, i conscient que la despesa
pública balear és miserable, també pretén més ingressos, que les rendes superiors a 100.000 euros/any i els qui reben
gratuïtament més de 600.000 euros, aportin un poc més. Recuperar part de la progressivitat fiscal perduda. La dreta s’ha
esverat: diuen que perjudicaria el consum. I el consum de pensionistes, treballadors i persones dependents, que ja han patit
retalls?

La dreta veta els ingressos però exigeix un pressupost, el que ells volen, un pressupost capitidisminuït; l’esperen àvids de
criticar-ne les mancances que ells mateixos afavoreixen. El Govern té l’obligació d’elaborar uns pressupostos, els seus, els
que creu que necessita el país; però, si constata que no compta amb suports suficients, és comprensible que s’estimi més la
pròrroga a confondre la ciutadania presentant-ne uns que no troba adequats.

En tals circumstàncies, és raonable apel·lar al veredicte de les urnes, però, sis mesos abans d’unes eleccions? Ara mateix, el
més responsable és cloure la legislatura, governant amb empenta i rigor, assumint que l’oposició demanarà una dimissió cada
dia (esperpèntic).

Malauradament, s’ha forjat un context gens propici per a un debat preelectoral serè i franc, madur, sobre el futur. L’oposició
promet millores en tots els camps, tot reduint impostos i deute. Populisme ridícul, inconsistent, irresponsable. El Govern,
obligat a transmetre confiança (un integrant ineludible de la recepta per sortir de la crisi), i reticent a anunciar mesures
impopulars, tampoc promou prou la conscienciació sobre la gravetat del moment. De fet, algunes inèrcies i demandes socials
denoten una desinformació preocupant. El mes de juny s’acabaran les verbes. L’ajust pot ser dur, i, tanmateix, molt distint si
el gestiona els qui aposten per contenir la crisi des del suport públic a l’economia i fermament compromesos amb l’estat del
benestar, o tornen els qui fan bandera de desmuntar l’estat social.
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